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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi indokolja, hogy a magyar kormány nem hajlandó 
visszaszolgáltatni azokat a műkincseket, melyeket a nácik raboltak el tulajdonosaiktól a 
második világháború alatt?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

November  végén  egy  berlini  konferencián  került  sor  annak  értékelésére,  hogy  a  Washingtoni
Alapelvekben közösen megegyező 44 ország mit tett azért, hogy a második világháború során nácik
által  elrabolt  műkincseket  visszaszolgáltassa  azok  tulajdonosainak.  Az  amerikai
külügyminisztérium külön  megbízottja  ezen  a  konferencián  kifejtette,  hogy Magyarország  nem
hajlandó közreműködni a műkincsek restitúciójában, és a magyar kormány nem hajlandó elismerni
a magyar állam történelmi felelősségét a zsidó polgároktól történt műkincs-elkobzások miatt.  A
külön megbízott kitért arra is, hogy ugyan történtek kutatások az ügyben bizonyos magyarországi
múzeumokban,  ám  ezek  eredményeit  nem  hozták  nyilvánosságra.  Különös  az  is,  hogy  a
műalkotások  restitúciójában  eddig  csak  nem  zsidó  igénylők  jártak  sikerrel,  pedig  az  állami
múzeumok tulajdonában álló műkincsek restitúciója szabályozva van hazánkban.

A fentiekkel összefüggésben kérem Öntől az alábbi kérdések megválaszolását:

Mi indokolja, hogy a magyar kormány nem hajlandó együttműködni a nácik által elrabolt 
műkincsek restitúciójában? 

Mi az oka annak, hogy a múzeumokban e kérdéssel foglalkozó kutatások eredményei nem 
nyilvánosak? 

Tisztelettel,

Tordai Bence (Párbeszéd)


